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Protokół Nr XXXIII/13 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 5 września 2013 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godzinie 11:00 otworzył 

XXXIII/13 sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego Gminy Łobżenica.  

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Robert Biskupiak, Grzegorz Bruski, Tomasz Kupczyk, 

Andrzej Mojsiewicz.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, 

Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska, Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile 

Stefan Piechocki, Radny Rady Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski, Radny Rady Powiatu 

w Pile Kazimierz Wasiak, Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor 

Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Maria Klóska, Dyrektor Gminnego Centrum 

Kultury w Łobżenicy Paweł Berdnt, a także Radca Prawny Urzędu Miejskiego Gminy 

Łobżenica Gabriela Reszkowska, Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta 

Łobżenicy Bronisława Mazurek, sołtysi, mieszkańcy Gminy Łobżenica oraz przedstawiciele 

prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

W dalszej części Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonego głosowania 

jednogłośnie przyjęła protokół Nr XXXII/13 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 

28 czerwca 2013 r.  
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Ad.3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad 

XXXIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  

Poinformował, że w międzyczasie do Rady Miejskiej wpłynęły dodatkowe materiały. Pan 

Burmistrz zgłosił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. Ponadto Komisja Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony 

Zdrowia wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego wyrażenia 

opinii na temat zorganizowania na terenie Gminy Łobżenica możliwości nauczania dla dzieci 

niepełnosprawnych. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zgłosić uwagi do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Zaproponował odłożenie do czasu następnej sesji podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia 

pomnika na Placu Wolności w Łobżenicy. Zdaniem radnego brakuje ostatecznego projektu 

kształtu pomnika. Na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy nie osiągnięto 

porozumienia w tej kwestii. 

Dodał, że pomnik musi harmonizować z Placem Wolności, a jego projekt należy uzgodnić  

z projektantem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”  

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego wyrażenia 

opinii dotyczącej zorganizowania na terenie Gminy możliwości nauczania dla dzieci 

niepełnosprawnych. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”  

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie wykreślenie z porządku obrad punktu dziesiątego dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia pomnika na Placu Wolności w Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”  

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę porządku obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał pod 

głosowanie porządek obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy wraz  

z przedstawionymi zmianami. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”  

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad wraz z poprawkami  

w następującym brzmieniu: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie informacji z realizacji budżetu Gminy za I półrocze 2013 r. 

7. Przyjęcie informacji Burmistrza o stanie realizacji wniosków, uchwał i interpelacji 

radnych oraz o wydanych zarządzeniach w I półroczu 2013 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy gruntów 

na okres 3 lat. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia herbu, flagi i pieczęci Gminy Łobżenica. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniosku o uznanie za lasy 

ochronne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. 

13. Przedstawienie sprawozdania z kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną.  

14. Wyrażenie opinii dotyczącej zorganizowania na terenie Gminy możliwości nauczania 

dla dzieci niepełnosprawnych. 

15. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 29 czerwca 2013 r. do 5 września  

2013 r. 

Poinformował, że został ogłoszony przetarg na remont dróg gminnych na Osiedlu Leśnym, 

Osiedlu przy ul. Złotowskiej oraz ul. Polnej w Łobżenicy. Złożono cztery oferty. Wykonawcą 

została firma Skanska S.A. z Warszawy. Zaoferowała ona cenę 2 843 016,30 zł. Najdroższa 

oferta wynosiła 3 107 997,00 zł. Według pana Eugeniusza Cerlaka firma Skanska S.A. 

poradzi sobie z wykonaniem remontu ulic na terenie Łobżenicy. Dodał, że prawdopodobnie w 

dniu 10 września br. zaczną się prace na ul. Kasztanowej. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział, że odbył się przetarg na dowóz dzieci do szkół. Przystąpiły 

do niego trzy przedsiębiorstwa. Przetarg wygrała firma Graf – JoKo Józef Komornicki z Osieka 

nad Notecią, która zaoferowała 412 807,47 zł. Najwyższa zaproponowana kwota wynosiła 

562 000,00 zł. Został wniesiony protest do Krajowej Izby Odwoławczej dotyczący ceny 

prztargu. Do czasu rozstrzygnięcia protestu została zawarta umowa na dowóz uczniów z firmą 

Graf – JoKo Józef Komornicki. 

Oznajmił, że wykonawcą renowacji zbiornika małej retencji w Łobżenicy będzie konsorcjum 

dwóch przedsiębiorstw, w którym liderem jest „EMAR” Spółka z o.o. z siedzibą  

w miejscowości Zdrój koło Grodziska Wielkopolskiego. Zaoferowana cena to 977 162,16 zł. 

Naprawę jazu w Łobżenicy przeprowadzi firma BHE Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z Zielonej Góry za kwotę 418 546,63 zł. 
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Kontynuując swoją wypowiedź Burmistrz Łobżenicy poinformował, że odbył się konkurs na 

stanowisko Dyrektora Ośrodka Obsługi Szkół, który wygrał pan Marek Połczyński. Następnie 

został ogłoszony konkurs na stanowisko podinspektora do spraw gospodarki 

nieruchomościami i działalności gospodarczej w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica. Nie 

został on jednak rozstrzygnięty, ponieważ kandydaci nie spełnili wymogów formalnych. 

Według pana Eugeniusza Cerlaka nie można było określić niższych kryteriów naboru. Do 

czasu znalezienia nowego pracownika do spraw gospodarki nieruchomościami i działalności 

gospodarczej obowiązki Dyrektora Ośrodka Obsługi Szkół będzie nadal pełniła pani Maria 

Klóska. Ponadto został rozstrzygnięty konkurs na stanowisko podinspektora z zakresu obsługi 

Rady Miejskiej, w wyniku którego funkcję tą pełni pan Łukasz Sobieszczyk. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy powiedział, że konkurs na stanowisko dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Fanianowie wygrała pani Maria Pirecka, a kierownikiem placówki  

w Luchowie została pani Jadwiga Szuszkiewicz. Nie było innych kandydatur. 

Oznajmił, że otwarcie ofert przetargowych dotyczących przebudowy drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych w miejscowości Izdebki, Kościerzyn Mały i Witrogoszcz nastąpi w dniu  

18 września 2013 r., a otwarcie ofert odnośnie remontu i rozbudowy świetlic wiejskich  

w miejscowości Ferdynandowo, Izdebki, Topola, Trzeboń w dniu 17 września 2013 r. 

Pan Eugeniusz Cerlak stwierdził, że w okresie sprawozdawczym podpisał wraz z panią 

Skarbnik umowę kredytową w Banku Ochrony Środowiska w Poznaniu na kwotę 

1 000 000,00 zł, przeznaczoną na budowę dróg osiedlowych w Łobżenicy. 

Poinformował, że wielu mieszkańców reguluje jednorazowo opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi za okres trzech lub sześciu miesięcy. Na łączną kwotę 95 000,00 zł 

wpłynęło około 60 000,00 zł. W chwili obecnej nie są naliczane odsetki od nieterminowych 

wpłat na konto Związku Gmin Krajny. Nie wszyscy mieszkańcy posiadają harmonogramy 

płatności, pomimo podjęcia kilkukrotnych prób ich doręczenia. W przypadku osób, które nie 

złożyły jeszcze deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

nie będzie umarzania odsetek. Przy wpłatach na konto Związku Gmin Krajny dokonywanych 

w Banku Spółdzielczym w Łobżenicy nie jest naliczana prowizja. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział również, że w okresie sprawozdawczym zostały 

przeprowadzone przetargi na sprzedaż następujących nieruchomości: 

- w Dźwiersznie Wielkim o powierzchni 0,2120 ha i cenie wywoławczej 45 000,00 zł, 

- w Dźwiersznie Małym o powierzchni 0,2686 ha i cenie wywoławczej 50 000,00 zł, 

- lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku przy ul. Adama Mickiewicza 10 w Łobżenicy, cena 

wywoławcza 35 000,00 zł. 
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Nie znaleziono nabywców na kupno powyższych nieruchomości.  

W dniu 19 lipca br. odbył się przetarg nieograniczony na sprzedaż lokali użytkowych  

w budynku dawnego internatu liceum przy ul. Złotowskiej 31 w Łobżenicy - brak nabywców. 

Poza tym w dniu 12 sierpnia br. zostały podpisane akty notarialne sprzedaży na rzecz najemcy 

lokali nr 9 i 26  przy ul. Złotowskiej 23B oraz lokalu nr 1 w budynku przy ul. Wyrzyskiej 11 

w Łobżenicy. 

W kolejnej części wypowiedzi pan Burmistrz podziękował wszystkim mieszkańcom, którzy 

wzięli udział w dożynkach wojewódzkich w dniu 25 sierpnia br. Szczególne uznanie należy 

się delegacji wsi Walentynowo, która reprezentowała Powiat Pilski. Wieniec przygotowany 

przez mieszkańców tej miejscowości zajął drugie miejsce w całej stawce konkursowej. 

Podziękował również mieszkańcom wsi Kruszki oraz wszystkim pozostałym osobom, które 

zaangażowały się w organizację dożynek gminnych 2013. Uczestniczyło w nich 16 sołectw. 

Wyraził nadzieję, że w przyszłym roku zwiększy się liczba delegacji biorących udział  

w dożynkach. Prawdopodobnie w 2014 r. zostanie utworzone sołectwo Witrogoszcz Osada. 

Został złożony wniosek w tej sprawie. Być może uda się skompletować delegację na dożynki 

złożoną z mieszkańców Łobżenicy, w której jest 71 rolników. W 2014 r. dożynki gminne 

odbędą się w Kościerzynie Małym. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania Burmistrza Łobżenicy z realizacji 

zadań w okresie międzysesyjnym. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej.   

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z zaproszonych gości chciałby zabrać głos.  
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Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki 

Poinformował, że została uruchomiona procedura przetargowa odnośnie budowy chodnika  

w miejscowości Piesno. Środki na realizację tej inwestycji w wysokości 75 000,00 zł są 

zaplanowane w budżecie powiatu. 

Powiedział, że na wrześniowej sesji Rady Powiatu w Pile zostaną zabezpieczone środki 

finansowe na wykonanie nakładki asfaltowej koło Górki Klasztornej. Całość inwestycji 

powinna wynieść około 130 000,00 zł. Powiat Pilski posiada środki powstałe z oszczędności 

przy realizacji wcześniejszych przedsięwzięć drogowych. Została również wykonana 

studzienka na zakręcie w Dźwiersznie Wielkim. 

Następnie pan Stefan Piechocki oznajmił, że Gmina Łobżenica uzyskała największe wsparcie 

w zakresie systemu drogowego spośród wszystkich jednostek samorządu terytorialnego 

Powiatu Pilskiego. Położono około 1,5 km asfaltu, wykonano dużą liczbę napraw 

powierzchniowej warstwy dróg. Ponadto Powiat Pilski inwestuje na terenie Domów Pomocy 

Społecznej w Chlebnie i Dębnie. Są to niemałe wydatki. 

Stwierdził, że w 2014 r. są planowane do realizacji zadania drogowe oraz działania  

w zakresie poprawy infrastruktury drogowej. Przy współpracy Powiatu Pilskiego i Gminy 

Łobżenica będą budowane chodniki w miejscowościach wiejskich. 

Kończąc swoją wypowiedź pan Stefan Piechocki podziękował panu Burmistrzowi oraz 

sołtysowi Walentynowa za reprezentowanie Powiatu Pilskiego na dożynkach wojewódzkich 

w Środzie Wielkopolskiej. Dodał, że delegacja z Gminy Łobżenica będzie reprezentowała 

region wielkopolski na dożynkach prezydenckich w Spale, co przyczyni się do większej 

promocji Gminy i Powiatu. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski 

Wyraził zadowolenie z powodu rozstrzygnięcia przetargu na wykonanie remontu jazu  

w Łobżenicy.  

Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile w dniu 29 sierpnia br.: 

- przyjęto informację Starosty o pracy Zarządu Powiatu w Pile w okresie międzysesyjnym, 

- rozpatrzono skargę na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Pile  -

interesantka chciała otrzymać większe niż możliwe wsparcie finansowe na dofinansowanie 

szkolenia w zakresie umiejętności finansowych, 

- przyjęto informację Wielkopolskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego Poznań - Zespół 

Doradczy w Powiecie Pilskim z działalności doradczej w 2012 roku, 
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- wysłuchano informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa  

o działalności Inspekcji na obszarze Powiatu Pilskiego za 2012 rok. 

Pan Stanisław Jendrzejewski powiedział, że podczas komisji i sesji Rady Powiatu 

prowadzono dyskusję na temat właściwego stosowania oprysków. Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Roślin i Nasiennictwa rozpatrywał skargę dwóch pszczelarzy z Łobżenicy. Zdaniem 

radnego nie należy dokonywać oprysków w okresie lotów pszczół. Owad ten po kontakcie ze 

specyfikiem nie wróci już do ula, ponieważ nie zostanie do niego wpuszczony. Dodał, że 

wiosną przyszłego roku zostanie wystosowany apel o pogodzenie interesów rolników  

i pszczelarzy. 

Następnie pan Stanisław Jendrzejewski oznajmił, że na sierpniowej sesji Rady Powiatu 

przedstawiono również informację z działalności Wielkopolskiej Izby Rolniczej. Pan Maj na 

dożynkach powiatowych otrzyma odznaczenie za pracę na rzecz rolnictwa.  

Ponadto na sesji Rady Powiatu w Pile: 

- pozytywnie oceniono informację o realizacji zawartych umów na zadania zlecone  

w zakresie sportu i turystyki za I półrocze 2013 roku, 

- podjęto uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Złotowskim dotyczącego 

zasad prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego Zbór „Betlejem” 

w Pile, 

- zmieniono zasady udzielania dotacji z budżetu Powiatu Pilskiego dla spółek wodnych, 

- podjęto uchwałę w sprawie likwidacji Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej w Pile, 

- podjęto uchwałę w sprawie zmian w Statucie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Pile. 

- przyjęto uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację przez Powiat 

Pilski projektu pn.: „Wdrożenie systemu doskonalenia nauczycieli i wspomagania szkół oraz 

przedszkoli w powiecie pilskim” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, 

- podjęto uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu na rok 2013. 

Radny Stanisław Jendrzejewski oznajmił również, że na sierpniowej sesji wysłuchano 

informacji przedstawiciela Szpitala Specjalistycznego w Pile o aktualnej sytuacji jednostki  

w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych.  

Poinformował, że według wyjaśnień nie są wstrzymane procedury związane z ratowaniem 

życia. Szpital posiada ponad pięć milionów złotych „nadróbek”. Przez trzy lata nie została 

ustalona definicja procedury ratującej życie. Według wyjaśnień dyrektora pilskiej placówki 

procedury ratujące życie zabierają punkty mające służyć planowym zabiegom szpitala.  
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W związku z powyższym brakuje środków na planowe zabiegi. Zarząd Powiatu polecił 

wykonanie audytu w pilskim szpitalu. 

Według pana Stanisława Jendrzejewskiego 75% budżetu szpitala przeznaczone jest na 

fundusz płac. Przyczyną takiego stanu rzeczy jest spełnienie postulatów płacowych po 

odwołaniu pana dyrektora Wrony. Radny zaproponował obniżenie wydatków w tym zakresie. 

Dodał, że szpital w Wyrzysku rozwija się dobrze. Posiada również długi i „nadróbki”, ale jest 

w korzystniejszej sytuacji niż placówka w Pile. Wyraził zadowolenie z powodu 

współfinansowania zakupu sprzętu dla wyrzyskiego szpitala przez Powiat Pilski oraz 

burmistrzów i wójtów.    

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki 

Stwierdził, że płace są jednym z problemów szpitala w Pile. Największą bolączką jest fakt, że 

połowa łóżek w tej placówce medycznej jest pusta. Narodowy Fundusz Zdrowia wymaga 

pełnej obsady łóżek. Sama obniżka płac nie przyniesie w pierwszym roku funkcjonowania 

oszczędności w wysokości jednego miliona złotych. Trzeba wziąć pod uwagę również inne 

czynniki. Istnieje problem energetyczny, pralni, obrotu lekami.  

Powiedział, że wyniki szpitali są różne. Wyraził zadowolenie z dobrego stanu placówki 

medycznej w Wyrzysku.  

Kontynuując swoją wypowiedź pan Stefan Piechocki oznajmił, że występują problemy  

w systemie finansowania lecznictwa w Polsce. Środki przyznawane na opiekę medyczną są 

zbyt niskie. Pacjenci czekają zbyt długo na planowe zabiegi. W związku z tym wzrasta koszt 

leczenia. Wielkość kontraktów szpitali w dużych miastach i mniejszych placówkach jak  

w Pile jest zróżnicowana. Pensje lekarzy są wysokie. W przypadku, kiedy lekarze przebywają 

trzy dni na zwolnieniu, Narodowy Fundusz Zdrowia może zerwać kontrakt ze względu na 

brak obsługi medycznej. Kwestię wielkości wynagrodzenia pracowników służby zdrowia 

należy spokojnie przeanalizować 

 

Radny Rady Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski 

Oznajmił, że w przypadku obniżenia o 10% pensji pracowników szpitala przyniosłoby 

oszczędności rzędu kilku milionów złotych rocznie. Dodał, że już na początku 2011 r. 

podejmował temat stanu służby zdrowia w Powiecie Pilskim. Radny Stanisław Jendrzejewski 

złożył również pisemny wniosek o podjęcie działań w celu dokonania restrukturyzacji 

Szpitala Specjalistycznego w Pile oraz apelował o przejęcie poradni specjalistycznych. 
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Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Powiedział, że potrzebne są rozwiązania systemowe. Ponad 90% szpitali w Polsce jest 

zadłużonych. Wyraził obawy o dalsze funkcjonowanie szpitala w Pile, którego zadłużenie na 

koniec 2012 r. wynosiło ponad 19 milionów złotych. Zaległości powstałe w pierwszym 

półroczu 2013 r. to ponad 6 milionów złotych. Do tego należy doliczyć 8 500 000,00 zł 

kredytu obrotowego. W 2014 r. dług przekroczy wartość szpitala. Może wtedy dojść do 

sytuacji, że pilska placówka zostanie zamknięta, a budżet Powiatu pokryje jej długi.  

W zaistniałej sytuacji cierpią przede wszystkim pacjenci. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że władze Powiatu Pilskiego szukają rozwiązań i zostaną podjęte kroki w celu 

zapewnienia bezpieczeństwa zdrowotnego na terenie Gminy Łobżenica i całego Powiatu. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że jadąc od Wiktorówka w stronę Górki Klasztornej znajduje się znak 

mówiący o ograniczeniu prędkości pojazdów do 50 km/h. Sto metrów dalej umieszczono 

znak nakazujący jazdę z maksymalną prędkością 60 km/h. Następnie przy figurze znajdującej 

się na skrzyżowaniu z drogą prowadzącą do Rataj znajduje się kolejne ograniczenie prędkości 

do 40 km/h. Poprosił pana Stefana Piechockiego o uregulowanie tej kwestii.  

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki 

Stwierdził, że sytuacja opisana przez radnego Antoniego Kapeję ma miejsce  

w rzeczywistości. Dodał, że w Gminie Łobżenica ponad 30 znaków drogowych podlega 

wymianie.  

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że informacja z realizacji budżetu Gminy za I półrocze 2013 r. była 

przedmiotem obrad Komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Poprosił o zabranie głosu przez 

panią Skarbnik. 
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Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska 

Powiedziała, że budżet Gminy realizowany jest zgodnie z planem. Dochody zrealizowano  

w wysokości 51%, a wydatki w 47%. Wykonanie dochodów bieżących przebiega 

prawidłowo. Wyjątek stanowi wielkość zaległości podatkowych. Na koniec 2012 r. wynosiły 

one milion złotych. W okresie pierwszego kwartału 2013 r. ściągnięto trzysta tysięcy złotych. 

Pomimo tego w wyniku pierwszej i drugiej raty podatków narosły nowe zobowiązania.  

Na bieżąco podejmowane są czynności egzekucyjne w celu zmniejszenia wielkości zaległości 

podatkowych. 

Pani Wiesława Adamowska zwróciła uwagę na słaby wpływ dochodów majątkowych  

w okresie pierwszego półrocza 2013 r. ze względu na brak osób chętnych na nabycie 

nieruchomości w drodze przetargów. Mieszkańcy nie posiadają również wystarczających 

środków pieniężnych.  

Poinformowała, że w pierwszym półroczu bieżącego roku nie została przekazana refundacja 

ze środków unijnych. Gmina otrzyma ją w drugim półroczu 2013 r. 

Następnie pani Skarbnik oznajmiła, że realizacja wydatków budżetowych ogółem wyniosła 

47%, w tym wydatków majątkowych 15%, a wydatków bieżących 54%. Wykonanie 

wydatków majątkowych zostało szczegółowe omówione w przedstawionych radnym 

materiałach. Prace związane z budową dróg osiedlowych w Łobżenicy rozpoczną się  

w drugim półroczu 2013 r., stąd brak realizacji. Przetarg na remont i modernizację świetlic 

wiejskich zostanie rozstrzygnięty w dniu 17 września 2013 r., a otwarcie ofert dotyczących 

przetargu na przebudowę drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Izdebki, 

Kościerzyn Mały i Witrogoszcz nastąpi w dniu 18 września br. 

Pani Wiesława Adamowska stwierdziła, że na dzień 30 czerwca Gmina posiada zadłużenie  

w wysokości 14 000 000,00 zł, zaciągnięte na realizację inwestycji. Została podpisana umowa 

kredytowa z Bankiem Ochrony Środowiska w Poznaniu na kwotę 1 000 000,00 zł, 

przeznaczona na budowę dróg osiedlowych w Łobżenicy. Kredyt zostanie zaciągnięty wtedy, 

kiedy będą wykonane prace. Planowana wysokość wydatków w ramach funduszu sołeckiego 

w pierwszym półroczu 2013 r. wynosiła 282 000,00 zł, a realizacja to 80 000,00 zł - głównie 

działania mające na celu na utrzymanie czystości i porządku na terenie sołectw, koszenie 

zieleni, dokończenie urządzania placów zabaw i zakupieniu wyposażenia świetlic wiejskich. 

Kończąc swoją wypowiedź pani Skarbnik powiedziała, że w pierwszym półroczu bieżącego 

roku spłacono kredyty na łączną kwotę 625 000,00 zł. Na dzień 30 czerwca 2013 r. Gmina 

Łobżenica nie posiadała zobowiązań z tytułu wynagrodzeń, składek na ubezpieczenia 

społeczne, podatków, za dostawy usług i wykonane roboty. 

 



 12 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu, Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Stwierdził, że wielkość wydatków nie przekracza dochodów i to jest najistotniejsze. Zwrócił 

uwagę na zaległości podatkowe, których wielkość utrzymuje się na stałym poziomie. Należy 

podjąć działania w celu zwiększenia dochodów majątkowych. Są one zbyt niskie.  

Zauważył pewną opieszałość w realizacji inwestycji, które zostały teraz skumulowane i będą 

prowadzone w niezbyt korzystnych warunkach atmosferycznych. Wyraził wątpliwości, czy 

inwestycje zostaną prawidłowo wykonane. 

Ponadto radny Piotr Łosoś zwrócił uwagę na zbyt dużą wielkość wydatków bieżących. Radni 

wskazali możliwości ograniczenia wydatków, a decyzja w tej sprawie należy do władz 

Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że zawsze w obecnej porze roku zaangażowanie finansowe jest niższe niż 

zaangażowanie rzeczowe. W pierwszej kolejności należy przeprowadzić procedurę 

zamówienia i podpisać umowę. Następnie wykonywane są przewidziane prace i rozliczenie 

inwestycji. Najwięcej płatności w Gminie przypada na okres ostatniego kwartału roku. 

Stwierdził, że przy odpowiednim monitoringu wszystkie zadania zaplanowane do realizacji  

w 2013 r. zostaną sfinansowane. Wyraził nadzieję na zwiększenie w drugim półroczu 2013 r. 

dochodów z tytułu udziału Gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych. 

Budżet Gminy jest realny i możliwy do wykonania przy założeniu, że nie wystąpią 

nieprzewidywalne okoliczności. 

 

Następnie wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward 

Starszak poddał pod głosowanie przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

za I półrocze 2013 roku 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację  

o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2013 roku, która stanowi załącznik 

numer 4 do protokołu. 

Uchwała Nr SO-0953/28/13/Pi/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 września 2013 r. wyrażająca opinię o informacji  
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o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2013 roku Miasta i Gminy 

Łobżenica stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że radni mieli możliwość zapoznania się z informacją Burmistrza o stanie 

realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych oraz o wydanych zarządzeniach  

w I półroczu 2013 r. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie powyższego materiału. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację 

Burmistrza o stanie realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych oraz o wydanych 

zarządzeniach w I półroczu 2013 r., która stanowi załącznik numer 6 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że w projekcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów o dzierżawę gruntu na okres 3 lat znajduje się wykaz 112 nieruchomości, których 

okres dzierżawy może zostać przedłużony za zgodą Rady Miejskiej w Łobżenicy. Są to 

grunty często przylegające do nieruchomości obecnych dzierżawców, o małej powierzchni. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy w projekcie uchwały znajdują się inne załączniki oprócz wykazu gruntów 

przeznaczonych do dzierżawy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Odpowiedział, że nie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIII/224/13 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów o dzierżawę 

gruntu na okres 3 lat, która stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że temat herbu, flagi oraz pieczęci Gminy był poruszany od dłuższego czasu 

podczas sesji i posiedzeń Komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  

Stwierdził że projekt symboli Gminy został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Heraldyczną. Wizerunek herbu przygotował pan Lech Tadeusz Karczewski. Opracowanie 

heraldyczne wykonał pan dr Marcin Hlebionek z Uniwersytetu Mikołaja Kopernika  

w Toruniu. Herb Gminy nawiązuje do herbu Miasta Łobżenicy.  

Otworzył dyskusję sprawie symboli Gminy Łobżenica. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie herbu, flagi i pieczęci Gminy Łobżenica oraz 

zasad i warunków jej używania. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIII/225/13 w sprawie herbu, flagi i pieczęci Gminy Łobżenica oraz zasad  

i warunków jej używania, która stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że do Rady Miejskiej wpłynął wniosek od Nadleśnictwa Kaczory o podjęcie 

uchwały akceptującej projekt lasów ochronnych w związku z ich szczególnym charakterem. 

Dodał, że projekt dotyczy 361 ha lasów. Podjęcie uchwały dotyczącej uznania terenów za 

lasy ochronne spowoduje skutki finansowe dla Gminy, a mianowicie zmniejszenie o około  

7 000,00 zł dochodów z tytułu podatku leśnego. Lasy są ważnym elementem środowiska  

i należy starać się utrzymywać je w dobrym stanie. 
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Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii dotyczącej uznania 

lasów za obszary ochronne. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIII/226/13 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej uznania lasów stanowiących 

własność Skarbu Państwa położonych na terenie Gminy Łobżenica za lasy ochronne, 

która stanowi załącznik numer 9 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie 

gminy na 2013 rok”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska 

Poinformowała, że pierwsza zmiana dotyczy wprowadzenia do budżetu po stronie dochodów 

dotacji otrzymanej za realizację funduszu sołeckiego w 2012 r. Gmina otrzymała częściowy 

zwrot wydatków poniesionych w ramach funduszu sołeckiego. W 2012 r. wydatkowała 

prawie 300 000,00 zł, a otrzymała zwrot w wysokości 76 701,29 zł. 

Oznajmiła, że 30 000,00 zł ma zostać przeznaczone na przebudowę chodnika przy  

ul. Wyrzyskiej w Łobżenicy. Zadanie to zostanie wykonane wspólnie z Województwem 

Wielkopolskim, którego udział w przedsięwzięciu wyniesie prawie 130 000,00 zł. Inwestycja 

ma zostać zrealizowana do końca października br.  

Skarbnik Gminy Łobżenica powiedziała, że kwota 6 000,00 zł ma zostać wydatkowana na 

przeprowadzenie remontu w budynku socjalnym znajdującym się na terenie targowiska 

miejskiego: wykonanie drugiej toalety, położenie kafelek. Środki finansowe w wysokości  

15 206,50 zł posłużą na wykonanie ocieplenia i elewacji budynku świetlicy w miejscowości 

Kruszki.  

Następnie poinformowała, że kwotę 20 000,00 zł proponuje się przeznaczyć na 

zmodernizowanie boiska w Luchowie w celu przygotowania profesjonalnego miejsca, na 

którym odbywa się gonitwa konna. Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Luchowie pozyskała również na ten cel dofinansowanie z programu unijnego w wysokości 

prawie  
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20 000,00 zł. W 2014 r. sołectwo Luchowo przeznaczy środki w ramach funduszu sołeckiego 

na dokończenie modernizacji boiska. Poza tym kwota 5 4949,79 zł ma zostać wydatkowana 

na zakup kabla, który zostanie ułożony przy rzece Łobzonce. W 2014 r. zostaną zaplanowane 

w budżecie środki na zakup nowego oświetlenia wzdłuż rzeki. 

W kolejnej części wypowiedzi pani Wiesława Adamowska powiedziała, że drugi etap zmian 

w budżecie Gminy dotyczy modyfikacji w rozdziałach i paragrafach o kwotę 51 291,00 zł, 

która stanowi nadmiernie pobraną zaliczkę na wydatki dotyczące realizacji projektu budowy 

kanalizacji w zakresie wykonania studni zaworowych. Nie były one zakwalifikowane do 

dofinansowania. 

Następnie poinformowała, że ostatnią zmianą jest zwiększenie planu dochodów i wydatków 

budżetowych o kwotę 40 000,00 zł. Gmina Łobżenica otrzymała dwie dotacje w wysokości: 

- 30 000,00 zł na realizację projektu w Dźwiersznie Wielkim pod nazwą „Rozwój turystyki, 

promocja i integracja mieszkańców w Piknik Parku” - środki pozyskane do funduszu 

sołeckiego, 

- 10 000,00 zł na realizację projektu „świetlica w Walentynowie w nowej odsłonie” - poprawa 

wyposażenia miejscowej świetlicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały dotyczącej 

„Zmian w budżecie gminy na 2013 rok”. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIII/227/13 w sprawie: „Zmian w budżecie gminy na 2013 rok”, która stanowi 

załącznik numer 10 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że projekt uchwały w sprawie: „Udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu” dotyczy przebudowy chodnika przy ul. Wyrzyskiej w Łobżenicy. Udział 

Gminy Łobżenica ma wynieść 30 000,00 zł. 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii. 
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Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIII/228/13 w sprawie: „Udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu” która stanowi załącznik numer 11 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił radnego Wiesława Wróblewskiego o omówienie sprawozdania z posiedzeń Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Wróblewski 

Przedstawił sprawozdanie z posiedzeń Komisji Rewizyjnej dotyczące kontroli w zakresie 

przebudowy drogi dojazdowej do gruntów rolnych Izdebki-Witrogoszcz. Stwierdzone usterki 

zostały usunięte. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie przedstawionego materiału.  

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania z posiedzeń Komisji 

Rewizyjnej. 

  

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

z posiedzeń Komisji Rewizyjnej, które stanowi załącznik numer 12 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącą Komisji Zdzisławę Bosak o zabranie głosu. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że Towarzystwo Przyjaciół Dzieci Koło Rodziców Dzieci 

Niepełnosprawnych „RODZINA” zwróciło się z wnioskiem do Starosty Pilskiego  

o utworzenie szkoły specjalnej na terenie Gminy Łobżenica, a do Rady Miejskiej w 

Łobżenicy wystosowało prośbę o poparcie tego wniosku. Sprawa była omawiana na 

posiedzeniu Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia. Radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za udzieleniem wsparcia. 

Przedstawiła projekt stanowiska Rady Miejskiej popierającego inicjatywę Koła Rodziców 

Dzieci Niepełnosprawnych „RODZINA”.  

Następnie radna Zdzisława Bosak stwierdziła, że w szkołach specjalnych klasy liczą 4-6 

uczniów. Liczba 20 dzieci niepełnosprawnych stanowi podstawę do utworzenia na terenie 

Gminy szkoły specjalnej lub filii Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Pile.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zwrócił się do radnych powiatowych o wsparcie przedstawionej inicjatywy. Rozważane są 

różne możliwości, aby dzieci niepełnosprawne mogły realizować obowiązek szkolny. 

Zdaniem radnego istnieją możliwości lokalowe na utworzenie szkoły specjalnej np.  

w budynku dawnej biblioteki publicznej w Łobżenicy. Dyrektorzy szkół pozytywnie wyrażają 

się o projekcie, a rodzice są zainteresowani. 

Stwierdził, że utworzenie bazy dla dzieci niepełnosprawnych stanowiłoby pewną sukcesję  

i kontynuację działań podejmowanych w łobżenickim przedszkolu, w którym funkcjonuje 

oddział integracyjny. Należy rozpocząć dyskusję w tym temacie. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Powiedziała, że powstanie nowej szkoły specjalnej spowodowałoby problemy organizacyjne. 

Dlatego w projekcie stanowiska Rady Miejskiej w Łobżenicy zawarta została sugestia  

o utworzeniu filii Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Pile. 
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Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że dzisiaj dzieci niepełnosprawne w wieku 7-8 lat wyjeżdżają do internatów.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Stwierdziła, że dzieci ze sprzężonymi rodzajami niepełnosprawności oraz osoby, które nie 

chodzą, wymagają całodobowej opieki rodziców. Przechodzą oni ciężką próbę. Dziecko 

niepełnosprawne lub upośledzone musi dać sobie radę w internacie. Uczniowie, którzy nie 

chodzą, muszą być dowożeni do internatu. Jeżeli rodzice nie są w stanie dowozić swoich 

pociech, pozostaje nauczanie indywidualne. Rodzice jednak chcą, aby ich dzieci miały 

kontakt z rówieśnikami. 

Dodała, że nauczanie indywidualne jest dobre, ale również ważny jest kontakt z otoczeniem. 

Istnieją warunki do powołania filii pilskiej placówki. Nie do końca wykorzystany jest 

budynek Szkoła Podstawowej w Luchowie. Pozostaje również do dyspozycji budynek dawnej 

biblioteki publicznej w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że w Gminie jest 26 nauczycieli, którzy ukończyli oligofrenopedagogikę. Ich 

potencjał nie jest wykorzystany. 

  

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna 

Gryniewicz 

Poinformowała, że specjalistyczne usługi opiekuńcze dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

są świadczone w 16 środowiskach. Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  

w Łobżenicy otrzymał pismo od Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, zgodnie z którym 

pomoc społeczna nie może realizować zadań innych resortów. Podstawową jednostką 

zajmującą się specjalistycznymi usługami opiekuńczymi jest Narodowy Fundusz Zdrowia. 

Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej ma indywidualnie podchodzić do każdej 

sprawy.  

Pani Anna Gryniewicz oznajmiła, że do tej pory zabezpieczone środki na realizację 

specjalistycznych usług opiekuńczych wynosiły 125 000,00 zł. Zostali zatrudnieni specjaliści 

typu terapeuta zajęciowy, logopeda i fizjoterapeuta. Osoby te dojeżdżały do miejsca 
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zamieszkania dzieci niepełnosprawnych i tam wykonywały swoje zadania. Taka forma 

pomocy zostanie utrzymana do końca 2013 r. 

Następnie stwierdziła, że od przyszłego roku zostaną ograniczone środki finansowe na 

realizację specjalistycznych usług opiekuńczych, a liczba przypadków objętych pomocą 

zmniejszy się z 16 do 3. 

Pani Anna Gryniewicz powiedziała, że rodzice są bardzo zadowoleni z formy pomocy, którą 

otrzymały ich dzieci. MGOPS w Łobżenicy prowadzi specjalistyczne usługi opiekuńcze od 

listopada 2011 r. Dany specjalista pracował kilka godzin tygodniowo z danym dzieckiem.  

Dodała, że według pisma z Ministerstwa odległość od miejsca zamieszkania do ośrodka 

rewalidacji nie stanowi podstawy przyznania specjalistycznych usług opiekuńczych. 

Najbliższy ośrodek tego typu znajduje się w Pile. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że należy ułatwić dzieciom niepełnosprawnym dostęp do edukacji. Następnie 

poddał pod głosowanie przyjęcie stanowiska zaproponowanego przez Komisję Oświaty, 

Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, poparła inicjatywę Koła 

Rodziców Dzieci Niepełnosprawnych „RODZINA” TPD w Łobżenicy w sprawie 

ułatwienia dostępu dzieci niepełnosprawnych z terenu Gminy do nauczania. Opinia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy w powyższej sprawie stanowi załącznik numer 13 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Dodał, że stanowisko Rady Miejskiej zostanie przekazane Staroście Pilskiemu. 

 

Ad. 15 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Iwona Reinholz-Cynajek 

Zapytała, kto sprawuje opiekę nad mogiłami osób pomordowanych w Górce Klasztornej  

i Paterku, znajdującymi się na łobżenickim cmentarzu. Ich wygląd jest zły. Posadzone kwiaty 

są wysuszone, a na chodniku rosną chwasty. 
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Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że oglądał miejsce pamięci osób pomordowanych, które znajduje się przy 

wjeździe do lasu po prawej stronie drogi z Łobżenicy do Rudnej. Obraz tego miejsca odbiega 

znacząco od przyjętych norm. Miejsce to wymaga uporządkowania i sukcesywnego 

sprzątania. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że grobami opiekują się szkoły. Przez okres wakacyjny zostały one 

zaniedbane. Dodał, że uczuli dyrektorów placówek oświatowych na zwrócenie większej 

uwagi na stan grobów w okresie wakacji. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Wróblewski 

Apelował o interwencję w sprawie umieszczenia dużych pojemników na szkło i plastik  

w Dziegciarni, Józefinowie i Witrogoszczy-Kolonia.  

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Stwierdził, że ustawienie pojemników na odpady jest dobrą wolą Miejskiego Zakładu Usług 

Komunalnych Spółka z o.o. w Złotowie. Firma ta nie miała takiego obowiązku. Prezes 

MZUK zadeklarował, że po zakupieniu nowych pojemników zostaną one ustawione  

w  newralgicznych miejscach. W chwili obecnej firma ta nie posiada na stanie pojemników na 

odpady segregowane.  

Pan Kazimierz Wasiak dodał, że wszystkie zgłoszenia dotyczące pojemników zostały 

przekazane do zakładu gospodarki komunalnej ze Złotowa. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zapytał, dlaczego nie zostały jeszcze usunięte usterki powstałe w wyniku kolizji koło sklepu 

pani Betscher w Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że interesował się osobiście tą sprawą. Otrzymał informację, że najpóźniej  

w przyszłym tygodniu skrzynka od prądu zostanie wymieniona, a kable będą zamontowane. 
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Odpowiedź uzupełnił Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Dodał, że wiele razy interweniował w sprawie usunięcia skutków kolizji samochodowej.  

Do tej pory energetyka nie podjęła żadnych działań. Odszkodowanie otrzymane od 

ubezpieczyciela zostanie przeznaczone na pokrycie kosztów naprawy. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, dlaczego organizowane są konkursy na stanowiska dyrektorów szkół, w których 

praca osób pełniących dotychczas funkcję kierowniczą była wysoko oceniana. Powiedziała, 

że do konkursu przystępuje tylko jeden kandydat i dyrektorem pozostaje osoba, która 

kierowała placówką do tej pory. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że konkursy na stanowiska dyrektorów szkół muszą być przeprowadzane. Ilość 

złożonych ofert nie zależy od Burmistrza. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poprosiła o informację w zakresie wymagań, jakie musiał spełniać kandydat na stanowisko 

Dyrektora Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że nabór został przygotowany zgodnie z wymogami ustawy o pracownikach 

samorządowych. Kandydat musiał posiadać ukończone studia podyplomowe w zakresie 

zarządzania oraz doświadczenie w pracy na samodzielnym stanowisku urzędniczym. 

Powyższe wymogi spełniała tylko jedna osoba. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk 

Stwierdził, że studzienki ściekowe znajdujące się wzdłuż ul. Złotowskiej w Łobżenicy są zbyt 

głęboko usytuowane. Jeżeli mijają się dwa samochody, jeden z nich musi wjechać  

w studzienkę. Wnioskował o podjęcie działań w celu ich podwyższenia. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że sprawa zostanie przekazana do Powiatu Pilskiego. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk 

Powiedział, że firma, która kładzie kable światłowodowe, nie doprowadza chodników  

i poboczy do stanu pierwotnego. Sytuacja taka dotyczy ul. Ks. L. Raczkowskiego. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że nie jest to inwestycja prowadzona przez Gminę Łobżenica. Poprosił, aby radny 

Jan Andrearczyk złożył do niego pisemną interpelację w tej sprawie. Następnie zostanie ona 

przekazana do Wojewody Wielkopolskiego.  

Dodał, że u Zastępcy Burmistrza był kierownik robót powyższej inwestycji. Okazało się, że 

prace związane z kładzeniem kabla światłowodowego nie są zakończone.  

 

Odpowiedź uzupełnił Radny Rady Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski 

Powiedział, że na ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile poruszył problem niesolidnego 

przywrócenia do stanu pierwotnego po położeniu światłowodu przy drogach powiatowych. 

Uzyskał odpowiedź, że nie dokonano jeszcze odbioru inwestycji, a pan dyrektor Krzysztof 

Tomczyk zwróci uwagę na jakość przywrócenia poboczy do stanu wyjściowego. Dodał, że po 

sesji przedzwoni do Zarządu Dróg Powiatowych w Pile i poinformuje o nienajlepszym 

wykonaniu prac na ul. Ks. L. Raczkowskiego w Łobżenicy. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o przedstawienie wymagań, jakie musiał spełniać kandydat na stanowisko 

podinspektora do spraw gospodarki nieruchomościami i działalności gospodarczej w Urzędzie 

Miejskim Gminy Łobżenica.  

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że kandydat na stanowisko do spraw gospodarki nieruchomościami i działalności 

gospodarczej musiał posiadać trzyletni staż pracy w administracji publicznej. Zdaniem pana 

Burmistrza jest to bardzo ważne stanowisko urzędnicze. W przypadku konkursów na takie 

same funkcje w innych urzędach warunkiem jest pięcioletni staż pracy. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, jaki zakres obejmuje gwarancja na wykonanie drogi Witrogoszcz-Izdebki. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że w zakres gwarancji wchodzą warunki wskazane w specyfikacji do 

przetargu, jak również rzeczy, które zostały usunięte w wyniku kontroli Komisji Rewizyjnej, 

np. wystająca geowłóknina, pręty. Powiedział, że na drodze Witrogoszcz-Izdebki jeżdżą 

ciężkie pojazdy. Powinna ona być utrzymana w należytym stanie. 

 

Ad. 16 

Sołtys Liszkowa Edmund Szcześniak 

Zapytał, dlaczego duża część pieniędzy z budżetu Gminy przeznaczana jest dla sołectwa 

Luchowo. Środki finansowe trafiają np. na budowę chodnika w Luchowie, inwestycje  

z dziedziny sportu. Pozostałe sołectwa nie otrzymują pieniędzy. W Liszkowie i innych 

miejscowościach występują np. braki w oświetleniu.  

 

Sołtys Luchowa Ireneusz Pufal 

Powiedział, że po położeniu kabli światłowodowych w Luchowie zabrakło odtworzenia 

nawierzchni chodnika przy drodze wojewódzkiej. Poinformował, że do dzisiejszego dnia 

pracownik Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica nie dokonał sprawdzenia usterek powstałych 

przy budowie sieci kanalizacji. Jeżeli nie zostaną one usunięte, to sołtys Luchowa za kilka 

miesięcy będzie wnioskował do Burmistrza Łobżenicy o odtworzenie dywanika asfaltowego. 

Następnie pan Ireneusz Pufal powiedział, że Luchowo cierpliwie czeka na remont świetlicy. 

Sołectwo otrzymało 20 000,00 zł w ciągu kilku lat. Środki te zostaną przeznaczone na 

modernizację miejscowego boiska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że Gmina Łobżenica w ciągu ostatnich lat dużo zainwestowała w Liszkowie. 

Wiele miejscowości w Gminie, w tym Luchowo, czeka na inwestycje. 

 

Pan Marcin Pikulik 

Zwrócił uwagę na brak barierek i znaków ograniczających prędkość w okolicach gimnazjum  

i kompleksu boisk sportowych „Orlik” w Łobżenicy.  

 



 25 

Stwierdził, że przy wykonywaniu remontu drogi w Wiktorówku powinien również zostać 

położony nowy asfalt koło Sanktuarium Maryjnego w Górce Klasztornej. 

Pan Marcin Pikulik dostrzegł brak aktywności policji na terenie Łobżenicy. Kierowcy 

samochodów jeżdżą pod zakaz oraz przekraczają prędkość w terenie zabudowanym. Dzieci  

w parku miejskim piją alkohol. Monitoring nie spełnia swojej roli.   

Zwrócił uwagę na problem zanieczyszczonych ulic i chodników na terenie Łobżenicy. 

Oznajmił również, że postój pojazdów koło apteki „Pod Koroną” utrudnia przejazd 

samochodów ciężarowych i autobusów. Zbyt mała szerokość ul. Wyrzyskiej powoduje 

niebezpieczeństwo dla pieszych. Pojazdy o dużych rozmiarach przy mijaniu wjeżdżają na 

chodniki. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że na terenie rynku w Wyrzysku wprowadzono ograniczenia w parkowaniu, 

co przyczyniło się do poprawy kultury kierowców. Zaproponował wprowadzenie podobnych 

metod w Łobżenicy. Dodał, że należy dokonać rozwiązania poruszonych problemów. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. odbiera 

również odpady od osób, którzy zadeklarowali segregację śmieci. Radny otrzymał takie 

sygnały od mieszkańców. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że nie ma możliwości dokonania segregacji wszystkich odpadów. Zakład 

komunalny w Łobżenicy dwa razy w miesiącu zabiera śmieci niesegregowane,  

a w przypadku bloków w Łobżenicy, Dębnie i Liszkowie co tydzień. Od lipca br. ZGKiM  

w Łobżenicy Sp. z o.o. rozstawił na terenie Gminy ponad 300 dodatkowych pojemników i jest 

to wciąż zbyt mała liczba. W chwili obecnej liczba wywożonych odpadów jest większa  

o około 40% w porównaniu z miesiącem czerwcem. 

 

Pani Lucyna Kirschenstein 

Powiedziała, że otrzymała list od pani Rojek o braku możliwości przejazdu na drodze 

Izdebki-Witrogoszcz. Poprosiła o bardziej szczegółową informację w tym zakresie. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że droga jest nieprzejezdna z powodu rozebrania przepustu, który został wykonany 

bez wymaganego pozwolenia. Zostały opracowane wszystkie niezbędne dokumenty 

potrzebne do uzyskania nowego pozwolenia. Na dzień dzisiejszy pani Rojek nie odbiera 

powiadomienia. Jej działka sąsiaduje z miejscem budowy przepustu. Dopiero po drugiej 

nieudanej próbie dostarczenia powiadomienia do pani Rojek, Starosta Pilski będzie mógł 

podpisać pozwolenie na budowę powyższego obiektu. Brak odbioru pisma wstrzymuje całą 

procedurę. 

 

Pan Marcin Pikulik 

Zapytał, dlaczego w niedzielę po zakończeniu targowiska sprzedawcy nie sprzątają po sobie. 

Różnego rodzaju odpady zanieczyszczają obszar przeznaczony do targowania. 

Apelował również o zwiększenie bezpieczeństwa przy wsiadaniu dzieci do autobusów 

szkolnych. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że za utrzymanie czystości na terenie targowiska odpowiadają obecnie dwie 

panie. Po każdym pobycie sprzedawców wszystko jest uprzątnięte. Być może sprzedawcy 

powinni zabierać ze sobą część odpadów, jednak nie mają oni takiego obowiązku. 

Dodał, że dzieci wsiadają do autobusów szkolnych na parkingu przy Gimnazjum  

w Łobżenicy. Według pana Burmistrza nie ma możliwości, aby uczniowie mogli ulec 

jakiemuś wypadkowi. Przy każdym pojeździe znajduje się osoba odpowiedzialna za przewóz 

dzieci. 

 

Ad. 17 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Edward Starszak o godzinie 13:30 zakończył obrady XXXIII sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Edward Starszak 

 

 


